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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 28. června 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek 

místopředsedové Rady ČRo, Miroslav Dittrich, Petr Šafařík, Vítězslav Jandák, členové 

Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Vodochodský, člen Rady ČRo   

DK:  Filip Hejl, předseda dozorčí komise 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Informace z DK – F. Hejl 

 

3. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 5. + 14. 6. 2017 

 

4. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – příprava 7. minitendru 

 

 

5. Setkání s vedením ČRo 10.45 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo 
- příprava veřejné schůze 

- různé 

 

 

6. Analýzy vypracované pro Radu ČRo – souhrn 

 

           7.    Příprava veřejné schůze  

 

            8.    Stížnosti a podněty posluchačů   

 

            9.   Různé (VZ právní služby, Francie – účast, termín jednání a VS srpen) 

 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

  

 

2) Informace z DK – F. Hejl uvedl – členové DK provedli zdárně hlasování ohledně prodeje objektu 

na Špičáku. Znovu detailně radní informoval o celkové situaci. Připomněl, že na základě dodaných 

materiálů nebyl  problém v současné ceně nemovitosti, ale DK prověřovala velmi výrazný pokles ceny 

nemovitosti. Na základě jednotlivých posudků i posudku revizního, bylo potvrzeno, že cena 

nemovitosti klesla v průběhu čtyř let o 40%. Důvodem mohlo být pochybení rozhlasu, že o nemovitost 

řádně nepečoval a došlo ke škodě, druhou možností je pokles tržní ceny v mikroregionu. DK požádala 

vedení rozhlasu, aby zmapoval vývoj trhu nemovitostí v této lokalitě, což splnil jen částečně, a proto 
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DK dohledala potřebné informace sama. Zmapovala ¾ trhu nemovitostí v okolí a zjistila, že ceny 

nemovitostí v této lokalitě, které byly stanoveny v roce 2013, neodpovídají cenám, za které je trh 

ochoten kupovat, ze 75 % je dokázáno, že došlo k poklesu ceny mikrotrhu v okolí nemovitosti, některé 

nemovitosti se neprodaly vůbec, zájem o nemovitosti tohoto typu za ceny které se nabízely, nebyl. 

Tento detailní rozbor situace přesvědčil DK, že udávaný pokles ceny nemovitosti je v pořádku. Proto 

dozorčí komise doporučuje prodej objektu na Špičáku ke schválení. Předseda DK na veřejné schůzi 

okomentuje okolnosti prodeje v neveřejném bodě. 

H. Dohnálková poděkovala DK za dobrou práci a zejména panu předsedovi za aktivitu v této věci. Při 

následné debatě se řešila platba za revizní posudek, která probíhala již na minulém jednání Rady. 

Radní se nyní shodli, že by měl být v plné výši uhrazen Českým rozhlasem. Přičemž Dozorčí komise 

by měla být odměněna za práci navíc. Proběhla debata přítomných radních, v jejímž závěru se radní 

shodli, že předsedkyně navrhne GŘ, aby faktura za revizní posudek byla hrazena z rozpočtu ČRo, a 

Rada odmění za práci navíc dozorčí komisi, zejména předsedu a místopředsedu. Radní se shodli na 

tom, že pokud by dozorčí komise vycházela jen z podkladů, které jí předložilo vedení rozhlasu, tak by 

prodej Radě nemohla doporučit. 

 

F. Hejl uvedl, že vedení rozhlasu chybí metodičnost v dodávání podkladů, H. Dohnálková dodala, že 

by dozorčí komise měla vyvinout iniciativu, aby rozhlas dodával přesné materiály a aby nedocházelo 

k průtahům, V. Jandák doporučil vypracovat metodiku pro dodávání materiálů, aby se s vedením 

rozhlasu v budoucnu lépe pracovalo. 

F. Hejl ještě informoval o 3 nájemních smlouvách, které byly DK projednány a doporučil je Radě ČRo 

ke schválení: 

a) Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  nájemní smlouvu mezi ČRo  a 

MUDr. Ondřejem Šedou na dobu neurčitou s účinností od 15. 8. 2017. 

 

b)  Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  dodatek č. 1 k nájemní smlouvě ze 

dne 29. 6. 2016 mezi ČRo (Plzeň) a Cherub Inn s.r.o. na dobu neurčitou s účinností ode dne 

podpisu tohoto dodatku č. 1. 

c) Dozorčí komise projednala a doporučila Radě ČRo schválit  dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu 

nebytových prostor ze dne 1. 6. 2010 mezi ČRo a Petrem Ševčíkem s účinností ode dne 

podpisu tohoto dodatku č. 2. 

 

 

3) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 5. + 14. 6. 2017 – H. Dohnálková připomněla oba 

zápisy s upřesněním od P. Šafaříka, zejména k zápisu z 31. 5. proběhla debata přítomných radních. M. 

Dittrich k dění na dopoledním jednání 31. 5. uvedl, že není možné, aby generální ředitel ČRo verbálně 

napadal někoho z radních. P. Šafařík k tehdejší diskusi o jeho e-mailové komunikaci s kontaktní 

osobou z oddělení veřejných zakázek sdělil, že H. Dohnálková ví o tom, že tvrzení R. Zavorala o 

četnosti a charakteru oněch e-mailů nebyla pravdivá, neboť předsedkyně RČRo byla vždy v kopii té 

komunikace. P. Šafařík připomněl, že v minulosti byla zpochybňována neveřejná jednání Rady, a 

proto je důležitá podrobnost zápisů. V. Jandák navrhl požádat vedení rozhlasu o nahrávací zařízení pro 

tajemnici Rady, které by umožnilo si příště sporné body poslechnout, s čímž přítomní radní souhlasili.  

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – příprava 7. minitendru – H. Dohnálková upozornila, že 

I. Vodochodský, který je členem hodnotící komise, která se dnes v 16 hod. sejde, je na dovolené, a 

požádala, kdo z přítomných radních by ho mohl zastoupit. Po následné debatě bylo dohodnuto že, I. 

Vodochodského nahradí M. Dittrich. P. Šafařík navrhl, aby jednání hodnotící komise bylo s ohledem 

na množství bodů programu veřejné schůze posunuto na 16.30, s čímž přítomní radní souhlasili.  

Předsedkyně Rady požádá vedení rozhlasu, aby o změně termínu informovalo pracovníky ČRo.   

 

5) Setkání s vedením ČRo 10.45 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo 
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- příprava veřejné schůze – Dohnálková zopakovala body programu na dnešní veřejnou schůzi, R. 

Zavoral požádal o zařazení bodu personální informace ČRo s následným usnesením - od 1. 9. 2017 

bude jmenován šéfredaktorem stanice Rádio Junior Petr Zettner. Doposud působil v rozhlasu jako 

analytik programu, dříve zastával funkce na pozicích editora, redaktora, moderátora regionálního 

vysílání a vedoucího redakce Radiožurnálu. Ve finále výběrového řízení byli 3 kandidáti a P. Zettner 

se jevil se svým projektem jako nejlepší. Bude přítomen na dnešní veřejné schůzi, kde by se rád 

představil a popř. zodpověděl dotazy radních, s čímž předsedkyně Rady souhlasila. 

 

R. Zavoral ještě požádal uvést v programu veřejné schůze prodej nemovitého majetku ČRo – objekt na 

Špičáku, i když jeho prodej bude projednáván v neveřejném režimu. V bodu – informace generálního 

ředitele na veřejné schůzi zazní i nejnovější informace ohledně prodeje zámku v Přerově nad Labem.    

- různé – H. Dohnálková informovala generálního ředitele o shodě radních, aby faktura za revizní 

posudek, který byl vyžádán dozorčí komisí ohledně předchozích znaleckých posudků na nemovitost 

Špičák, byl hrazen z rozpočtu ČRo. Upozornila, že pokud by dozorčí komise vycházela pouze 

z materiálů, které jí poskytlo vedení rozhlasu, nedoporučila by prodej tohoto objektu ke schválení. 

Pokud se tak výrazně lišily znalecké posudky, měl rozhlas sám iniciovat revizní posudek. Dozorčí 

komise vynaložila nadmíru úsilí a zjišťovala skutečnosti, aby doložila pokles ceny prodávaného 

majetku. Generální ředitel proplacení faktury za revizní posudek z rozpočtu ČRo akceptoval.   

P. Šafařík požádal generálního ředitele, zda by mohl informovat pracovníky rozhlasu, kteří budou dnes 

přítomni na schůzce hodnotící skupiny k 7. minitendru na analýzy pro Radu ČRo, o posunu termínu na 

16.30 hod, což R. Zavoral přislíbil. Dále P. Šafařík poděkoval pracovníkům rozhlasu za součinnost při 

vypsání 7. minitendru, zároveň upozornil na to, že tentokrát analytická skupina radních nedostala 

k dispozici finální znění zadávací dokumentace, neboť ta by měla v souladu s e-mailovým sdělením R. 

Zavorala z 9. 6. obsahovat i informaci o tom, že uchazečům bude poskytnut větší počet přepisů pořadů, 

než bylo původně uvedeno oddělením veř. zakázek (nově to měly být přepisy i některých regionálních 

relací). P. Šafařík se zeptal na to, zda ČRo uchazečům reálně poskytl onen větší počet přepisů. R. 

Zavoral to přislíbil prověřit. 

V. Jandák se dotázal, zda by bylo možné zajistit vedením rozhlasu nahrávací zařízení pro tajemnici 

Rady pro zajišťování zápisů z jednání předsednictva, generální ředitel v tom nevidí problém.  

 

 

6) Analýzy vypracované pro Radu ČRo – souhrn - P. Šafařík upozornil, že k vypracovaným 

analýzám by se měli radní ještě vrátit, radní se shodli projednat toto téma na příštím jednání Rady.  

 

 

7) Příprava veřejné schůze – H. Dohnálková zopakovala body programu na veřejnou schůzi, bylo 

zařazeno usnesení k personální změně v ČRo a radní se shodli, že nebudou přijímat usnesení ohledně 

přeměny stanice Vltava, prezentace na veřejné schůzi zazní, ale následná diskuse a usnesení bude 

zařazeno na program jednání veřejné schůze v srpnu, aby měli více času k prostudování dodaného 

materiálu.  

P. Šafařík navrhl dvě usnesení ohledně vysílání ČRo, po následné debatě se radní shodli na textu 

usnesení týkající se doplnění analýzy vedení ČRo k Analýze k problematice mediální reprezentace 

návrhů na zdanění finančních náhrad církevních restitucí a souvisejících témat roku 2016 v pořadech 

ČRo. Druhé usnesení – s vazbou na předchozí usnesení o afiliacích ‒ bylo přesunuto na příští veřejnou 

schůzi. 

 

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek shrnul stížnosti připravené na dnešní veřejnou 

schůzi,  

navrhl usnesení ke stížnostem M. Šojdrové a J. Chalánkové, které bude zařazeno na program veřejné 

schůze v srpnu tohoto roku.  
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9) Různé (VZ právní služby, Francie – účast, termín jednání a VS srpen) - H. Dohnálková 

připomněla radním posun termínu srpnové veřejné schůze, radní se shodli na termínu 28. 8. – od 

10.00 jednání předsednictva Rady a ve 14.00 veřejná schůze.  

H. Dohnálková informovala o upravené zadávací dokumentaci k veřejné zakázce na právní služby pro 

Radu ČRo od vedení rozhlasu, kterou radním rozeslala, zrekapitulovala historii: poté co se do tendru 

nikdo nepřihlásil, bylo zmírněno zadání a zakázka byla zkrácena na dva roky. H. Dohnálková 

požádala, aby se k úpravám vyjádřili i právníci z dozorčí komise. Radní pošlou své možné připomínky 

do pátku 30. 6. předsedkyni Rady. V hodnotící skupině této VZ byl jako náhradník E. Kukuczka, 

kterému skončil mandát, M. Dittrich se ujme jeho místa. H. Dohnálková tlumočila návrh z ČRo pro 

zmenšení možnosti, že se opět do tendru nikdo nepřihlásí, oslovit advokátní kanceláře napřímo. P. 

Šafařík navrhl, aby takové tipy, koho o výběrovém řízení informovat, vzešly jen od radních a členů 

DK, neboť se jedná o právní poradenství pro potřeby Rady ČRo.  

H. Dohnálková zahájila debatu ohledně zahraniční cesty Rady do Francie, z francouzské strany byl 

potvrzen termín 20. – 22. 9. 2017 a byla hostující straně dodána témata jednání. Upozornila, že termín 

cesty koliduje s konferencí RRTV, která se letos koná na Štiříně. Závěrem debaty se radní shodli, že 

již potvrzený termín většině radních nevyhovuje (účastnili by se nejspíš jen dva radní), a proto 

předsedkyně Rady požádá vedení rozhlasu, zda by u francouzské strany nezjistilo možnost náhradního 

termínu v listopadu 2017, a sice na dny čtvrtek‒pátek.  

 

Závěrem H. Dohnálková připomněla, že nebude na jednání předsednictva Rady 12. 7. 2017, zastoupí ji 

J. Vejvoda.  

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

červenec 12. 7.   13.00 jednání předsednictva     

26. 7    10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.   13.00 jednání předsednictva     

28. 8.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze - změna 

 

 

září  13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

  20. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen  11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

25. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice) 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 

 


